
Tack Charles! 

Välkommen också till Republiken Cyperns nyblivne president, Nikos Christodoulides, som är 

med oss för första gången. Vi har ett gemensamt engagemang för en återförening av Cypern 

inom ramen för FN:s plan. Ni kan räkna med Europeiska unionen och vår solidaritet. 

Just solidaritet måste vi fortsätta att arbeta för också för Ukraina – politiskt, ekonomiskt, 

humanitärt och militärt. Och det kommer att bli svårare. Vi ser att krigströtthet i kombination 

med den ryska propagandan får konsekvenser. Det kommer att bli svårare att fortsätta att 

förklara varför det är en ödesfråga för Europa att ställa upp för Ukraina; varför priset för frihet 

aldrig kan bli för högt. Men vi måste, och jag är tacksam för enigheten kring detta bord. 

Vi måste fortsätta att tänka framåt. Fred måste förbli slutmålet, och EU har en unik möjlighet 

att bidra till detta – men för att det ska kunna bli fred måste det finnas ett Ukraina. Och utan 

vårt stöd kommer det inte att bli så. 

Avtalet om leverans och gemensam upphandling av ammunition kommer i ett avgörande 

ögonblick och visar på beslutsamhet och motståndskraft. Ukraina behöver det här. Europa 

behöver det här. Det handlar lika mycket om att bevara Ukraina som om att bevara Europa. 

Framsteg med den gemensamma upphandlingen är ett steg närmare en mer fokuserad europeisk 

försvars- och säkerhetspolitik. Ännu en gång behöver vi ”mer Europa”. 

Våra tio sanktionspaket har slagit hårt mot Ryssland. Men vi måste täppa till alla kryphål som 

finns kvar – de delar av vårt system som Putins allierade fortfarande kan utnyttja för att få 

tillträde till EU. Sanktionerna fungerar, de är nödvändiga och proportionerliga – men de måste 

genomföras korrekt och vi måste fortsätta att samarbeta med tredjeländer för att få med även 

dem. 

Vi måste också göra mer för att förhindra att den humanitära situationen i Ukraina blir ännu 

svårare, särskilt för barnen. 

Det finns barn som utsatts för olaglig deportering och olagligt bortförande från ockuperade 

områden i Ukraina till Ryssland. Runt 16 000 barn har drabbats. 

Putin och hans medbrottslingar på alla nivåer måste bestraffas och ställas till svars. Därför 

välkomnar vi Internationella brottmålsdomstolens arresteringsorder. Det är denna dynamik 

som vi måste ta avstamp i och som nu kan samverka med behovet att inrätta en särskild 

internationell tribunal för aggressionsbrottet mot Ukraina. 

Som en europeisk union är vi starkast när vi tar ett gemensamt ansvar och agerar tillsammans 

– som vi gör nu. 

Jag vill också lyfta fram situationen i Moldavien. Maia Sandu utför mirakel med sitt arbete för 

att demokratins pelare ska stå starka emot ryska försök att undergräva dem. Min vädjan är att 

vi ska fortsätta att erbjuda praktiskt, ekonomiskt och politiskt stöd på samma sätt som hittills.   

Detsamma gäller vårt stöd till de demokratiska krafterna i Georgien och Belarus. Och vi har 

samma budskap till kvinnornas, livets och frihetens förkämpar i Iran. 

Rysslands agenda är tydlig: man vill tillbaka till den falska trygghet som består i att dela upp 

världen i fraktioner som står emot varandra. Vi måste stå för något annat. 



Europas välstånd och ett bättre liv för våra medborgare är hörnstenen i uppbyggnaden av vår 

union.  Vi får aldrig tappa detta ur sikte. Historiskt sett har Europa, gång efter annan, gått stärkt 

genom motgångar. 

  

Vår inre marknad utgör en språngbräda för europeiska företag som vill komma in på de globala 

marknaderna. Ekonomierna i EU är konkurrenskraftiga,  och så måste det förbli. Tillsammans 

utgör vi en marknad med 450 miljoner invånare och är starkare om vi står enade. 

EU:s dubbla omställning kan bli verklighet med hjälp av människors engagemang, men bara 

om vi skapar gynnsamma förutsättningar för den. Vi behöver förklara att gröna lösningar 

kommer att löna sig för människor, familjer och företag. 

Den gröna omställningen får inte vara förbehållen dem som kan kosta på sig dyra miljövänliga 

bilar och kostsamma energieffektiva isoleringssystem. Vi får inte skapa en samhällsklyfta 

mellan dem som har råd och dem som inte har råd med omställningen när deras akuta problem 

är att få ekonomin att gå ihop. Vi får inte lämna någon i sticket här. 

Utan stöd från allmänheten kommer det inte att gå. 

Därför behöver vi riktade investeringar med tydliga mål och resultatindikatorer. Företagen 

kommer att investera i den gröna omställningen bara om det finns tydliga affärsmässiga 

argument och incitament. Med tydliga mål kan vi styra processen och behålla vår 

konkurrensfördel. 

Investeringar i europeiskt ledarskap och i strategisk teknik som sol- och vindenergi, 

värmepumpar och batterier kommer att gynna oss alla. Vi måste bli bättre och skapa enklare 

tillgång till den finansiering som finns och mindre byråkrati. Och som jag sagt tidigare behöver 

vi ha samma spelregler för alla, men ingen kapplöpning mot protektionism. 

Vi behöver också privata investeringar så att våra små och medelstora företag och 

uppstartsföretag stannar i Europa. Det är viktigt att fullborda kapitalmarknadsunionen, som 

fortfarande är alldeles för fragmenterad. 

Europaparlamentet har åtagit sig att arbeta effektivt med förslag om elmarknaden, den gröna 

industriplanen, rättsakten om nettonollutsläpp i industrin och rättsakten om kritiska råvaror. 

Det är viktigt för alla att lagstiftningen är förutsägbar. Om det finns farhågor kring ett 

lagstiftningsförslag behöver vi lyfta dem med varandra i god tid för att hitta pragmatiska 

lösningar.    

Silicon Valley Bank och Credit Suisse har figurerat på många löpsedlar. Banksektorn i 

euroområdet är motståndskraftig. Tillsammans har vi infört kraftfulla skyddsåtgärder för att 

skydda banksektorn i EU. Europeiska centralbanken är redo att ingripa om det behövs, men 

hittills verkar konsekvenserna för EU vara begränsade. 

Fullbordandet av bankunionen förblir dock en prioritering för att säkerställa ytterligare 

finansiell stabilitet i tid före nästa chock. 

I migrationsfrågan kommer Europaparlamentet att uppfylla sin uppgift. Vi är redo att gå till 

omröstning nästa vecka, men vi ber er att lösa de återstående frågorna om solidaritet. Och med 

det menar jag förordningen om asyl- och migrationshantering och förordningen om 

krissituationer och force majeure-situationer. 



Det är så vi kommer att uppnå den kritiska balans som vi behöver i dessa frågor och som 

kommer att göra det möjligt för oss att skydda gränserna, erbjuda skydd och värdighet till dem 

som behöver det, säkerställa återvändandet av dem som inte är berättigade till det och krossa 

affärsmodellen för människosmugglarna, som profiterar på de mest utsatta.   

Vi måste fortsätta att agera i samklang med varandra och leverera mer Europa där det är 

angeläget. 

Mer Europa innebär inte att vi alla ska bli likadana. Vi är olika, och stolta över att vara det. 

Påståendet att EU försöker stöpa alla i samma form stämmer helt enkelt inte. Vi värdesätter vår 

enhet i mångfalden. Vi förstår att vi måste vara stora i stora frågor och små i små frågor – och 

det finns inget större för oss att hantera än de frågor som ligger på bordet i dag. 

Tack. 

 


